
 
 

Ordinært skolebestyrelsesmøde 
Torsdag den 24. oktober 2024 kl. 18.00-21.00 

Sted: Personalerummet, Lynge Skole 
 

Tilstede: Kirsten, Marie-Louise, Christian, Thomas U., Lise, Rie, Thomas K., Nina, Rikke 
Afbud: Tanja, Mathilde, Isabella, Amanda 
 
Referat: 
 

0. Godkendelse og underskrift at referat fra sidste møde. 
 

1. Velkommen til 2 nye bestyrelsesmedlemmer.  
● Bestyrelsens rolle og opgaver v/TK 
● Punktet blev udsat til næste møde :-) 

 
 

2. Orientering fra skoleledelsen. 
● Markedsdagens overskud blev 42.700 kr. Eleverne har besluttet hvad 

pengene skal bruges til. Det er bl.a. blevet til årskort til ”Experimentarium” 
og årskort til ”ZOO”. (Bestyrelsen roser elevrådet for en god proces og nogle 
gode idéer) 

● Motionsløb/Knæk Cancer video er sendt rundt til alle forældre på skolen. 
● Skolefodbold og vores piger, - der er i kvartfinalen og de er super seje. 
● Kort orientering om skolens håndtering af ”Tidsregistrering – ny EU lov”. 
● Kommunens Børne- og ungepolitik på vej til vedtagelse. Den kommer i 

høring på vores december møde. Temaerne er: 
Tema 1: Vi deltager i trygge og mangfoldige fællesskaber  

  Tema 2: Vi udvikler os i en legende lærings-kultur  
Tema 3: Vi kender os selv og verden omkring os  
Tema 4: Vi har nærværende og kompetente voksne omkring os  

● Der var ”Ungefest” på Lynge Skole torsdag i efterårsferien (via sociale 
medier – politiet er informeret) 

● Skoletrafikundersøgelsens resultater er på vej ud til bestyrelserne 
● Ny asfalt på P-pladsen :-) 
● Under Kronen – ændring pr. 4/11 – kun køb ved forudbestilling. 
● Indskrivning nye bhkl. elever er den 1/11 – 9/12. Potentielt er der 78 nye 

bhkl-elever (distriktets børn). Sandsynligvis tre klasser med ca. 24 i hver 
klasse. Vi afholder informationsmøde d. 12/11. 
 
 

3. Økonomi - status 
● Forventet regnskab 2024 

i. Bilag udleveres. 
Forventet regnskab = underskud på ca. 100.000. I det beløb er 
underskuddet på 674.000 kr. fra de seneste år indregnet.  

● Budget 2025  



i. TK gennemgår budgetforliget for 2025 (læs også oktober Nyt) 
ii. Konsekvens for Lynge Skole? 

- To-voksne (5,7, og 9 mio. kr.) 
- Læringsmiljøpulje ud på skolerne, dagtilbud og klubber (2,6 

mio. kr.) 
- IT og digitalisering til skolerne (0,2 mio. i alt 
- Fremtidige BSU sager 
- Besparelser på indkøb 3% 

iii. TK har også udsendt mail til SKB i september 
 

4. Orientering fra medarbejderrepræsentanter.  
● Thomas og Marie Louise 

Vi havde et godt personalemøde med Marianne Adelhardt fra Human House, som 
omhandlede professionel uenighed og psykologisk tryghed. Efter et oplæg fra Marianne 
arbejdede medarbejderne med hendes input, som senere behandles i MED. 
 
Spændende med ansættelse af 2 nye medarbejdere. Vi håber, at finde 2 gode nye 
medarbejdere, der er samtaler på mandag. 

 
5. Orientering fra elevrepræsentanter. 

● Amanda 9A og Isabella 9A 
● Udgår da der er afbud fra dem begge. 

 
6. Orientering fra formand  

Flexugen virker som veltilrettelagt forløb i klasserne. Dejligt at opleve, at skolen kommer 
på landkortet med en rigtig god video fra Knæk cancer. 
 

7. Forældrehenvendelser til skolebestyrelsen 
Ingen henvendelser til skolebestyrelsen. 
 

Lise (forælder) efterspørger muligheden for, at skolen arrangerer morgentræning. For de 
elever, som tilmelder sig til det, kan komme f.eks. mellem kl 7 og 8. Måske kunne det ligge 
i den timebank, som kommer med den nye folkeskolelov. 

 
8. Dialogmøde BSU 28/11 

● Hvem deltager 
Christian, Rikke, Scott, Kirsten, TK, NB 

● Hvad er vores prioriteter  
I forhold til samarbejdet mellem hjem, skole og fritidstilbud. 

- Godt samarbejde  
- Et relativt nyt princip for skole/hjem samarbejde og 

kommunikation, hvor retningslinjer er tydeligt skitseret, 
tages med som inspiration 

-  
 

9. Fokusområder 



● Udeområder – opfølgning på fondsansøgninger 
Den er pt. parkeret – vi tager den op på en senere bestyrelsesmøde 

 
10. Skolereform 2024 

● Folkeskolens nye aftaleprogram (se vedhæftet faktaark) 
● Tanker på Lynge skole, hvad er vores ønsker 

 

Skolebestyrelsen tog hul på en indledende drøftelse af Folkeskolens kvalitetsprogram.  
Den nye lov er endnu ikke vedtaget i Folketinget, så al snak var på baggrund af konkret 
viden om hvad aftalen præcist kommer til at indeholde. 
 
Kortere skoledag? 
Rikke taler mere ind i anderledes skoledage end nødvendigvis kortere skoledage.  
Kunne man lade sig inspirere af Louise Klinge og arbejde mere projektorienteret. 
 
Lise ønsker ikke at eleverne går tidligt hjem til tomme huse, men ønsker mere  
variation/sport i skoledagen. 
 
Kirsten fortæller at de danske skolebørn har mange timer sammenlignet med andre  
lande. Kirsten ønsker derfor kortere skoledage. 
 
Thomas K. fortæller, at det ikke er mange færre timer, man kan vælge – dog kan  
indskolingen komme tidligere i sfo. For udskolingen handler det om flere valgfag og  
ikke så meget om kortere dage. For nogle få elever åbner muligheden for  
juniormesterlærer 2 dage om ugen. 
 
Thomas U. spørger om timebanken f.eks. kan bruges til at eleverne i udskolingen  
møde senere, som der afprøves andre steder? 
 
Projektopgaven? 
Thomas K. forestiller sig, at der kommer en fælles kommunal drøftelse og en fælles  
udmelding i kommunen. 
 
Thomas U. synes at det vil være ærgerligt at fjerne opgaven, da mange elever lægger  
meget engagement i opgaven og har høj grad af ejerskab til opgaven. 
 
Lise efterspørger mere som projektopgaven, som netop forbereder eleverne på måden  
at arbejde på efter folkeskolen. 
 
Kirsten – kunne det have en anden form, så de elever som slet ikke profiterer af det,  
laver noget andet. 
 
Marie Louise – projektopgavekravene kan differentieres. Det kunne være spændende  
at gentænke projektet og udvikle yderligere på opgaven. 
Der er generel en oplevelse af at ville beholde projektopgaven i en differentieret  
udgave. 



 
Mulige ”Lokale Valgfag”: 
Fransk, Teknologiforståelse, Kost og motion, Outdoor og friluftsliv, Dans 
 
Flere pædagogiske kompetencer tæt på eleverne: 
PPR psykolog 1 dag om ugen på skolen til anonym rådgivning til forældre og  
medarbejdere. Få vejlederne mere ud i klasserne 
Vores ressourcepædagoger og trivselsvejleder er tæt på eleverne 
 
Repræsentation af lokale erhvervs-kræfter i skolebestyrelsen? 
Der åbnes op for, at der kan være medlemmer af skolebestyrelsen, som ikke er  
forældre på skolen, men som er en del af det lokale erhvervsliv. 
 

 
 
11. Gør Lynge Skole mere synlig i Allerød Kommune 

● Ved kommunalvalg 
● Lokalavis  

Vi har haft mange gode fortællinger om Lynge Skole på det seneste. 1. 
skoledag, Ny el-ladcykel, Knæk Cancer og motionsdag. 

● Sociale medier (forældre) 
 

Forældreforslag: Kunne elevrådet lavet nogle indslag til hjemmesiden? 
 

12. Evt. 
 
Husk at præcisere på info-møde for nye 0. klasser, hvor retningslinjer med særlig fokus på 
skole/hjem samarbejde og kommunikation ligger på vores hjemmeside. 
 
Skolefoto – kunne der komme en tydeligere kommunikation ud om hvilken dag skolefoto 
er for de enkelte klasser. 
 
Mobilpolitik – i KBH begrænses adgang til sociale medier på skolens computere/chrome 
book – kan man gøre det i Allerød kommune? TU fortæller, at eleverne blot logge ind med 
privat google konto og derfor har adgang. Kan man fjerne adgang til private google konti i 
skoletiden? 
 
Ros til skolelederen for månedsnyt og for Kondi Kurts deltagelse i motionsdag. 
 
Til næste møde må I gerne overveje ideer til hvad vi fremadrettet skal arbejde med i 
bestyrelsen og sende forslag til formanden. 


